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 AKADEMICKÝ SENÁT 

  

  

V Praze dne 5. října 2023 

UKPF/518594/2023 

 

Zápis z 7. zasedání Akademického senátu Právnické fakulty Univerzity Karlovy 

konaného dne 5. října 2023 
 

Přítomni:    Beran, Hurychová, Richter, Říha, Sobotka, Staša, Šustek, Urban, Brída, Gangur,   

Chmela, Linzer, Milichovský, Nedzbala, Stoilov, Vráblíková 

 

Omluveni:  Kudrna, Sedláček, Vyskočilová, Vítovec (účastnil se on-line), Wenkeová 

 

Hosté:  Boháč, Hájek, Handrlica, Sojka 

 

Zasedání, které se konalo v prezenční formě v místnosti č. 117, zahájil kol. dr. Staša. Konstatoval, že 

senát je usnášeníschopný, neboť je přítomno alespoň 6 akademických pracovníků a alespoň 5 

studentů. 

 

Kol. dr. Staša dále uvedl, že do návrhu zápisu z 6. zasedání AS PF UK byly zapracovány došlé 

připomínky. Další připomínky nikdo nevznesl. Zápis ze 6. zasedání AS PF UK byl schválen tichým 

souhlasem. 

 

Kol. dr. Staša seznámil členy AS PF UK s navrženým programem 7. zasedání AS PF UK. 

 

Navržený program 7. zasedání AS PF UK: 

 

1. Sdělení děkana a informace z AS UK 

2. Návrh změny Jednacího řádu AS PF UK 

3. Návrh na jmenování členů a čestného člena VR PF UK 

4. Vyjádření k návrhu změny opatření děkana o určení studijních, vědeckých nebo jiných 

povinností studenta, při jejichž splnění se zvyšuje doktorandské stipendium 

5. Vyjádření k návrhu opatření děkana o stanovení výše doktorandského stipendia pro 

akademický rok 2023/2024 

6. Informace k implementaci Kariérního řádu PF UK 

7. Různé 

 

Program byl schválen tichým souhlasem. 

 

Kol. dr. Staša ještě na úvod sdělil, že je zapotřebí ustanovit komisi pro tajné hlasování o bodu č. 3. Do 

komise pro tajné hlasování byly navrženy kol. Vráblíková, kol. Gangur a kol. dr. Sobotka. 

 

Usnesení č. 7/1: 

„AS PF UK ustanovuje komisi pro tajné hlasování ve složení kol. Vráblíková, kol. Gangur a kol. 

dr. Sobotka.” 

(15 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 
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1. Sdělení děkana a informace z AS UK 

 

Kol. dr. Staša na úvod tohoto bodu předal slovo prof. Boháčovi, který rozdělil své úvodní slovo 

do 13 bodů, ve kterých AS PF UK seznámil s následujícím: 

 

- Prof. Boháč nejprve informoval senát o peněžních prostředcích pro vysoké školy , které v návrhu 

státního rozpočtu mají být zhruba stejně vysoké jako minulý rok. Dále zmínil tzv. Betlémskou 

výzvu 2, která byla vyhlášena 12. září 2023. K této výzvě se připojilo kolegium děkana a také 

jednomyslně Asociace právnických fakult. Asociace přijala usnesení vyjadřující podporu 

společného prohlášení „Vzdělávání a věda nemohou být zdrojem škrtů!“ přijaté dne 12. září 2023 

zástupci reprezentace vysokých škol, odborů a profesních asociací, v němž tyto instituce vyjádřily 

svoji nespokojenost se stavem financování českého školství a vědy. Asociace na tuto skutečnost 

také dlouhodobě upozorňuje a poukazuje na podfinancování vysokého školství, zvláště 

humanitních a příbuzných společenskovědních oborů. Dále informoval o schválení principů na 

rok 2024 Akademickým senátem UK, lze předpokládat pokles rozpočtu  PF UK pro rok 2024 o 5 

milionů Kč z tohoto důvodu. 

 

- V druhém bodu informoval o jednání RKR, zejména o návrhu tzv. ukazatelů vědy. K tomuto 

materiálu podalo 7 děkanů humanitních a společenskovědních fakult 4 připomínky, které nebyly 

do materiálu zapracovány. Materiál bude nyní projednáván AS UK. 

 

- V dalším bodu informoval o výběrovém řízení na Katedře politologie a sociologie. Ve výběrovém 

řízení zvítězil prof. Kysela, který byl pověřen od 1. října 2023 vedením katedry. Na příští zasedání 

akademického senátu bude předložen návrh na jmenování prof. Kysely vedoucím katedry. Kol. 

prof. Beran se dotazoval, zda byl ještě někdo přihlášen do výběrového řízení. Prof. Boháč zmínil 

ještě jednoho uchazeče ze zahraničí, který však nesplnil formální požadavky. 

 

- Dále prof. Boháč informoval o udělení akreditace habilitačnímu řízení a řízení ke jmenování 

profesorem oborům Trestní právo, kriminologie a kriminalistika a Ústavní právo a státověda 

Národním akreditačním úřadem na 10 let. Další řízení stále probíhají a doufá v rozhodnutí 

o zbývajících řízení do konce roku. Dále probíhá vnější hodnocení celé univerzity Národním 

akreditační úřadem, v jehož rámci se dne 31. října 2023 uskuteční tzv. setkání na místě. Tohoto 

setkání se bude účastnit doc. Chromá, dr. Sedláček a prof. Tomášek. Avizovány jsou 2 témata, 

které zajímají Národní akreditační úřad, a to je počet vedených doktorandů školitelem a otázka, 

zda školitelem může být nehabilitovaný pracovník. 

 

- V pátém bodu informoval o investičních akcích. Jako první zmínil kotelnu, kde proběhly 

předběžné tržní konzultace, je zpracovaná aktualizovaná projektová dokumentace a existuje 

předběžný harmonogram, který je nyní k dispozici akademické obci. V harmonogramu může 

každý nalézt, kdy se zhruba bude na jaké místnosti pracovat. Předpokládaná realizace je květen až 

říjen 2024. Dále zmínil investiční akci fasáda a okna. Zde probíhá zpracovávání projektové 

dokumentace a je požádáno o stavební povolení. Odhadovaná cena celé akce činí 307 milionů Kč, 

přepokládá se 85 % financování z dotace MŠMT a 15 % z vlastních zdrojů. Bylo již požádáno 

o 35 milionů Kč z fondu investičních aktivit. Požádalo se o 7 milionů v podobě nevratného 

příspěvku a o 28 milionů v podobě vratné zápůjčky. Připraveny jsou i záložní varianty, kdyby 

fakulta dostala méně, než o kolik žádala. Předpoklad realizace je 3 roky, převážně v období 

léto 2025, léto 2026 a léto 2027. Jako další investiční akci zmínil chill-out zónu. Projekt se 

nerealizoval přes prázdniny, protože byl zdržen administrativními komplikacemi, konkrétně 

vyjádřením hasičů a památkářů. Hasiči podali kladné stanovisko 3. října a památkáři uplatnili delší 

lhůtu na vyjádření, které se předpokládá, že bude také kladné. Kol. Milichovský se dotazoval na 

provizorní zprovoznění zásuvek v místě plánované chill-out zóny. Bc. Hájek uvedl, že za 2-3 

týdny zásuvky bude možné zprovoznit. Dále prof. Boháč upozornil na změnu přebalovacího 

koutku, který byl přes prázdniny přepracován. 
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- V dalším bodu informoval o statistice státních závěrečných zkoušek za září 2023. Na 

veřejnoprávní části státní zkoušky byla kapacita termínu 315, zkoušku konalo 182 studentů a 16 

neprospělo, z toho 1 student odstoupil, to znamená úspěšnost 91,2 %. U soukromoprávní části byla 

kapacita termínu 311, zkoušku konalo 218 studentů, neprospělo 30, z toho 2 odstoupili, 

úspěšnost 86,2 %. Žádný student nebyl na 3. pokus vyhozen, ale 2 studenti bez omluvy nepřišli 

na 3. termín a nechali si termín propadnout.  

 

- V sedmém bodu zmínil písemné části státní závěrečné zkoušky, u které se finalizují technická 

řešení a související věci. Dne 18. října 2023 od 18:00 se bude v místnosti č. 38 konat setkání 

s akademickou obcí, které bude streamováno a bude zde představena prezentace, včetně termínů 

a věcí souvisejících. 

 

- V dalším bodu poděkoval všem, kdo se podíleli na úvodním soustředění pro první ročník. Letos se 

soustředění účastnilo 439 studentů, což je většina studentů v prvním ročníku.  

 

- Dále prof. Boháč zmínil úspěch projektu TAČR pana doktora Střelečka a také úspěch projektu 

CORE v OP JAK, kde jsou jako spoluřešitelé pracovníci Centra migračního a uprchlického práva 

a Centra pro konstitucionalismus a lidská práva. Jedná se o projekt Filozofické fakulty UK, který 

uspěl jako jediný humanitní projekt v celé ČR. Tento projekt je na 5 let a za poměrně významné 

finanční prostředky. 

 

- V 10. bodu upozornil na vytvoření pravidel zahraniční mobility studentů mimo program Erasmus. 

Na stránkách zahraničního oddělení je k nalezení dokument, který stanovuje vyhlášení 

jednotlivých kol výběrových řízení. Proto když student bude chtít vyjet do zahraničí, tak si podá 

žádost, o které bude rozhodováno společně s ostatními žádostmi. Cílem je zpřehlednění procesu 

rozhodování o žádostech. 

 

- V dalším bodu informoval o uzavření mezifakultní dohody o výměnných studentských pobytech 

s National University of Singapur Faculty of law. Jedná se o nejlépe hodnocenou právnickou 

fakultou v Asii. Dohoda je uzavřena na 5 let s automatickým prodlužováním. 

 

- Dále zmínil, že Rada pro vnitřní hodnocení dne 13. září 2023 schválila naše 2 programy 

microcredentials, jako první na celé univerzitě. Velké poděkování patří doc. Chromé, která 

společně se svými kolegy na katedře programy zpracovala. Konktrétně se jedná o program 

s názvem Úvod do českého práva, právnické minimum a program Překladatelský seminář.  

 

- V posledním bodu zmínil pozvání na akci s názvem Jakou chceme fakultu, která se bude konat 

dne 10. října 2023 v 16:00 v místnosti č. 38, k tématu umělé inteligence. 

 

Kol. dr. Staša otevřel rozpravu, ve které se kol. dr. Richter dotazoval, co je konkrétně je věda, 

pokud to není psaní monografie. Prof. Boháč informoval, že monografie jsou věda minimálně 

v humanitních a společenskovědních oborech. Dále vyjmenoval 6 ukazatelů, na základě kterých 

univerzita hodlá hodnotit vědu. Kol. dr. Říha doplnil, že k výzkumu přistupujeme jinak. Kolegové 

z exaktních věd vnímají monografii jako něco, co se napíše za 2-3 týdny a vychází to z notorie 

daného odvětví. Mezitím co článek je spíše ta věc, která posouvá svět do budoucna. Dále hovořil 

o citacích článků a monografie, a jejich přepočtu na finance. Prof. Boháč uvedl, že je velmi 

složité najít správné řešení. Nelze určit, podle čeho peněžní prostředky rozdělovat, aby k tomu 

ostatní neměli žádnou výhradu. Dále se kol. dr. Richter dotazoval na otevření diskuse k tomuto 

tématu. Zmiňoval citační potenciál článků specificky v právním oboru ve vztahu k justici. Prof. 

Boháč reagoval, že tato myšlenka není nová a bylo to již diskutováno také na Asociaci 

právnických fakult. Zmínil také trend v hodnocení, že čím dál tím více budou významnější citace 

a ohlas než samotný článek. Kol. dr. Říha zmínil ještě nezapočítávání komentářů do vědy, které 

jsou podle prof. Jurajdy pouze aplikace a nikoliv věda. Kol. dr. Hurychová poznamenala, že tento 

boj nejsme schopni vyhrát a bude spíše lepší se zaměřit, jak se tomuto trendu přizpůsobit. 
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Navrhovala, zda studenty nezaměřit spíše na články než na monografii. Kol. prof. Beran se dále 

dotazoval, zda existuje riziko, že v příštím rozpočtovém roce bude mít fakulta menší peníze 

v Cooperatiu. Prof. Boháč uvedl, že pokud státní rozpočet bude schválen v současné podobě, tak 

je předpoklad, že se vědecké prostředky zvednou o 4 %. Tím pádem by neměli klesnout peněžní 

prostředky Cooperatia, ale část prostředků má být rozdělována již podle ukazatelů vědy, čemuž je 

třeba se přizpůsobit. . Kol. dr. Říha závěrem zmínil, že zatím to je pouze ve fázi přípravy. 

 

2. Návrh změny Jednacího řádu AS PF UK 

 

Kol. dr. Staša na úvod tohoto bodu informoval, že předkladatelem návrhu je kol. Linzer, kterému 

předal slovo. Kol. Linzer stručně představil návrh změny, která by měla přispět k akceschopnosti 

senátu. Jedná se o „hybrida“ úpravy fakultní vědecké rady a úpravy univerzitního senátu. Hlavní 

rozdíl je, že byla zakomponována pojistka usnášeníschopnosti prezenční, tím pádem členové senátu 

připojení distančním způsobem můžou hlasovat a počítají se pro přijímání usnesení, nicméně pro 

samotné kvórum se nepočítají. Dále vysvětlil, jak by probíhala tajná volba. Kol. dr. Staša sdělil, že na 

univerzitní úrovni byla již podobná novela přijata. Kol. dr. Hurychová ocenila velice návrh a nemyslí 

si, že tato změna povede k většinové distanční účasti. Prof. Boháč pro příklad ještě zmínil zkušenosti 

s tímto systémem na vědecké radě, zejména to umožňuje mnohem reprezentativnější výsledky 

hlasování. Kol. dr. Sobotka se dotazoval na spolehlivost aplikace na hlasování. Prof. Boháč reagoval, 

že aplikace se nebude používat pro všechna hlasování jako je tomu na vědecké radě, ale pouze na tajná 

hlasování. Na vědecké radě, kde se tato aplikace používá již 3 roky, se zatím nestalo, že by aplikace 

nefungovala. Kol. Vítovec tento návrh také podpořil a vzhledem k praxi v posledních měsících je to 

velmi užitečný nástroj na zjednodušení pravidel jednání senátu. Prof. Boháč závěrem prohlásil, že 

stanovisko děkana k tomuto návrhu, je kladné. 

 

Usnesení č. 7/2: 

„AS PF UK schvaluje návrh změny Jednacího řádu AS PF UK.” 

(16 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

 

3. Návrh na jmenování členů a čestného člena VR PF UK 

 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil a odůvodnil jednotlivé 

návrhy na jmenování. JUDr. Josef Baxa byl navrhnut na členství ve vědecké radě, protože je tradicí, že 

předseda Ústavního soudu je členem vědecké rady PF UK. Jedná se zároveň o náhradu za JUDr. 

Rychetského, který rezignoval. Doc. Šustek je navrhován jako odborník na občanské právo, které ve 

vědecké radě chybějí, a jako zástupce oblasti zdravotnického práva. Kol. dr. Staša následně otevřel 

rozpravu, ve které se kol. prof. Beran dotazoval na současné čestné členy vědecké rady. Kol. dr. 

Říha informoval, že čestnými členy jsou prof. Bakeš, doc. Pithart, JUDr. Tomka, prof. Malý a prof. 

Wintrová. 

 

Usnesení č. 7/3-4: 

„AS PF UK uděluje předchozí souhlas ke jmenování těchto osob členy Vědecké rady PF UK:  

1. JUDr. Josef Baxa (16 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

2.  doc. JUDr. Petr Šustek, Ph.D. (15 pro, 0 proti, 1 zdrž.)” 

 

Usnesení č. 7/5: 

„AS PF UK vyjadřuje souhlasné stanovisko se jmenováním JUDr. Pavla Rychetského čestným 

členem Vědecké rady PF UK.” 

(16 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 
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4. Vyjádření k návrhu změny opatření děkana o určení studijních, vědeckých nebo jiných 

povinností studenta, při jejichž splnění se zvyšuje doktorandské stipendium 

 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a navrhl spojit projednávání tohoto bodu s bodem následujícím. 

Následně předal slovo prof. Boháčovi, který představil obě opatření. Cílem je zvýšit doktorandská 

stipendia obdobně jako byla zvýšena mzda akademickým pracovníkům v květnu tohoto roku. Za 

vhodné považuje zvýšení motivační složky, respektive bonusové složky. Účelem je motivovat 

doktorandy k psaní WOS a Scopus článků už v průběhu studia. Stipendium by se mělo navýšit o 1000 

Kč v případě, když doktorand napíše jiný článek než WOS a Scopus a o 2000 Kč, pokud napíše WOS 

nebo Scopus článek. Tato změna bude platit i pro stávající studenty. Při přípravě tohoto dokumentu 

byl velmi diskutován dopad na stipendijní fond, jeho vývoj a samotná stipendia. Zmínil, že je 

připraven tuto otázku dále diskutovat na ekonomické komisi, případně na komisi pro otázky studia. 

Zejména diskutovat otázku, jak využívat peněžní prostředky ze stipendijního fondu. Tato navrhovaná 

změna bude přibližně stát stipendijní fond 1 milion Kč. Za rok 2022 se financovalo ze stipendijního 

fondu 3 300 000 Kč na doktorandských stipendiích, následkem změny se to může zvýšit zhruba 

na 4 300 000 Kč. Cca 12 milionů Kč dostává fakulta z příspěvku z rektorátu na doktorandská 

stipendia. Hlavním příjmem stipendijního fondu jsou poplatky za delší studium, ale nová akreditace 

směřuje k tomu, aby studenti tyto poplatky neplatili. To bude mít za následek rapidní úbytek 

peněžních prostředků ve stipendijním fondu a bude se muset určit, co bude v rámci fondu 

upřednostňováno. Navrhuje preferovat zásluhové věci, jako jsou například moot court nebo vědecký 

projekt. První věc na případné snížení navrhuje prospěchová stipendia. Tyto návrhy jsou samozřejmě 

k diskusi, kterou musíme vést, protože akademický senát je ten, kdo rozhoduje o výdajích ze 

stipendijního fondu. Stále se ale neví, jak dopadne reforma doktorského studia. Diskusi ohledně 

prospěchových stipendií na rok 2024, kterou očekává na ekonomické komisi, navrhuje při tvorbě 

rozpočtu na rok 2024. Kol. dr. Staša následně otevřel rozpravu, ve které  kol.  Linzer ocenil 

navrhované navýšení. Zároveň tento směr zásluhovosti považuje za dobrý. Dále ještě navrhoval 

zvýšení o 500 Kč za výuku pro doktorandy, vzhledem k inflaci mu to jako velký nárůst nepřijde. Prof. 

Boháč zmínil, že by byl rád, aby akademický senát přijal tento návrh a následně při projednávání 

rozpočtu stanovit priority stipendijního fondu. Na základě určených priorit lze potom prioritizovat 

výdaje ze stipendijního fondu, v krajním případě, při dočasném nedostatku prostředků dotovat 

stipendijní fond z rozpočtu fakulty. V následujícím období uvidíme, o kolik příjem poklesne, ale nelze 

teď určit o kolik může klesnout. Kol. dr. Sobotka se následně dotazoval, kolik článků v databázi 

Scopus existuje ze strany doktorandů. Prof. Boháč reagoval, že konkrétní přesnou statistiku nemáme. 

Kol. prof. Beran se v rámci diskuse dotazoval, zda je ve WOS možné publikovat i v jiném oboru, než 

je právo. Prof. Handrlica by to osobně nerozlišoval, protože trendem je interdisciplinarita. Prof. 

Boháč doplnil, že se to následně promítá do odměn za bibliometrizované výsledky, protože 

potřebujeme co nejvíce výsledků v kategorii law. Za to jsme následně na základě výsledků v law 

hodnoceni. Za oblast mimo law je poloviční odměna, proto je cílem motivovat k publikování v law, 

než například v ekonomii. Kol. doc. Šustek zmínil, že se umíme dostat do časopisů, ale často to jsou 

časopisy interdisciplinární, které nejsou zařaditelné pouze pod právo. Prof. Boháč reagoval, že 

z hlediska hodnocení našeho oboru je lepší publikovat v právních časopisech. 

 

Usnesení č. 7/6: 

„AS PF UK vyjadřuje souhlasné stanovisko k návrhu změny opatření děkana o určení 

studijních, vědeckých nebo jiných povinností studenta, při jejichž splnění se zvyšuje 

doktorandské stipendium.” 

(16 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

 

5. Vyjádření k návrhu opatření děkana o stanovení výše doktorandského stipendia pro 

akademický rok 2023/2024 

 

Tento bod byl projednán společně s bodem č. 4.  
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Usnesení č. 7/7: 

„Akademický senát vyjadřuje souhlasné stanovisko k návrhu opatření děkana o stanovení výše 

doktorandského stipendia pro akademický rok 2022/2023.” 

(16 pro, 0 proti, 0 zdrž.) 

 

6. Informace k implementaci Kariérního řádu PF UK 

 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a předal slovo prof. Boháčovi, který představil aktuální stav 

implementace karierního řádu. Během září 2023 se sešel se všemi vedoucími kateder a projednali 

společně otázky týkající se jakým způsobem provádět hodnocení. Nyní se finalizuje návrh 

harmonogramu hodnocení. Následně prof. Boháč popsal, jakým způsobem bude probíhat hodnocení. 

Konkrétní pracovník dostane pokyn k sestavení podkladů pro hodnocení od svého vedoucího, vedoucí 

zase dostane pokyn od děkana, že se zahajuje hodnocení na dané katedře. Na podklady pro hodnocení 

budou 2 formuláře, které jsou téměř finální. Bude jeden formulář společný, který pracovník 

okomentuje na základě podkladů ze systému SIS. Do stejného formuláře napíše nadřízený pracovník 

návrh hodnocení a následně i komise své hodnocení. Dále bude existovat internetová stránka prozatím 

přes odkaz, v budoucnu intranetová, kde budou všechny informace a formuláře dostupné. Zveřejnění 

se předpokládá v polovině října. Kol. dr. Staša následně otevřel rozpravu, ve které se kol. prof. 

Beran dotazoval, jak dlouhou dobu budou mít pracovníci vyplnění formuláře a zda potom bude ústní 

projednání. Prof. Boháč informoval, že lhůta na vyplnění je dlouhá jeden měsíc a ústní projednání 

bude, pokud pracovník o něj požádá. Dále vedoucí bude mít také měsíc na vyplnění návrhu, který 

potom zašle členům komise. Ta se následně shodne na návrhu, který pošle pracovníkovi. Na základě 

toho může pracovník být s hodnocením spokojen nebo trvat na ústním projednání. Kdo nebude mít 

proti stanovisku námitky, tak vše může proběhnout pouze korespondenčně. Dále se kol. prof. Beran 

dotazoval, jaká negativní doporučení v případě negativního hodnocení bude komise dávat. Prof. 

Boháč informoval, že to všechno budou doporučení děkanovi, může to být například zvýšení nebo 

snížení úvazku nebo zvýšení nebo snížení osobního ohodnocení, v nejzávažnějších případech jsou 

možné příslušné pracovněprávní kroky, kterou vedou k ukončení pracovního poměru. Dále se kol. dr. 

Hurychová dotazovala, zda budou rozesílané formuláře obsahovat data, které vychází ze systému SIS. 

Prof. Boháč informoval, že byl vytvořen podrobný návod, kde data v systému SIS a OBD nalézt. 

Jedná se o nejefektivnější řešení, než to provádět jednotlivě za každého pracovníka. Bude také 

možnost podklady okomentovat, například pro zpětné doplnění odučených hodin. Akademický senát 

vzal tichým souhlasem informace k implementaci Kariérního řádu PF UK na vědomí.  

 

7. Různé 

 

Kol. dr. Staša uvedl tento bod a otevřel rozpravu, ve které vystoupil kol. Gangur s dotazem, zda 

došlo k nějakému sjednocení postupu zveřejňování zkoušejících před zkouškou. Prof. Boháč 

informoval, že od 1.10. 2023 je účinná novela POS, která říká, že se musí zveřejnit konkrétní 

vyučující konkrétního termínu při vypsání termínu. Poprvé se to uplatní v nadcházejícím zkouškovém 

období zimního semestru. Kol. dr. Hurychová dále zmínila, že se na akademický senát obrátil 

předseda akademického senátu Filozofické fakulty UK s tím, že 17. října tohoto roku bude probíhat na 

filozofické fakultě jednodenní výstražná stávka a dotazovali se do jaké míry se zapojí PF UK. 

Informovala, že odbory naší fakulty se hodlají připojit pouze symbolicky, tedy bez přerušení výuky. 

V tento den také probíhají imatrikulace a některé mezinárodní konference, tudíž by navrhovala pomoc 

filozofické fakultě. Například připojit se s půldenní stávkou nebo zorganizovat odpoledne na fakultě 

nějaký happening. Kol. Vrablíková tento návrh podporuje a navrhovala by i přerušení výuky. Kol. 

prof. Beran v rámci diskuse zmínil, že ten konkrétní den vyučuje studenty Erasmu, kteří mají opravdu 

napjatou výuku a přimlouval za případné nezahrnutí studentů Erasmu do přerušení výuky. Kol. dr. 

Staša zmínil, že s ohledem na  imatrikulace a výuku doporučuje stávku podpořit pouze symbolicky. 

Podle kol. dr. Hurychové je nejpravděpodobnější cesta odpolední happening formou demonstrace. 

Navrhla také vytvořit na balkóně fakulty pomyslné váhy a na jednu stranu postavit vědu nebo výuku 

a na druhou stranu finance. Kol. prof. Beran zmínil, že akce, které se účastnil minulý rok byla velmi 

zdařilá a účastnilo se hodně učitelů, ale rozhodně se jí nezúčastnila většina studentů, jimž byla v té 
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době zrušena výuka. . V zájmu co největší účasti by proto navrhoval  udělat happening v pauze 

a nerušit výuku. Prof. Boháč doplnil, že samozřejmě takové akce rád podpoří, u stávky je to sice 

složitější, ale je schopen to podpořit, pokud tady bude iniciativa. Současnou situaci taky vnímá, ale 

horší doba na to být nemohla, protože celý sektor nemá dostatek financí a náš sektor obzvlášť. Kol. 

Brída se přiklání k symbolickému podpoření.  Kol.  Milichovský dále informoval o závěrech 

knihovní komise. Prof. Boháč v návaznosti na to informoval, že knihovní komise se shodla, že by 

neměla být omezována provozní doba knihovny. Dále bude snaha zajistit o zkouškovém období 

sobotní provoz knihovny a také vytvořit studovnu bez obsluhy, vhodnou pro provoz i o víkendu. 

Cílem do budoucna je také lépe využít prostory knihovny a ideálně využít prvního suterénu, kde by 

místo současného skladu mohly být například studovny nebo kanceláře. Kol. dr. Hurychová závěrem 

diskuse zmínila, že řada publikací vydávány skrze granty nekončí v open accessu. Usilovala by proto 

o to, aby všechny publikace, které jsou spojeny s fakultou byly open access.  

 

Usnesení č. 7/8: 

„Akademický senát vyjadřuje podporu usnesení Asociace právnických fakult týkající se 

podfinancování vysokého školství, zvláště humanitních a příbuzných společenskovědních oborů 

ze dne 29. září 2023, jakož i podporu protestním akcím svolaným na den 17. října 2023.” 

(15 pro, 0 proti, 0 zdrž.)  
 

Kol. dr. Staša poděkoval přítomným za účast, popřál úspěšný start do akademického roku a zasedání 

ukončil. 

 

Zapsal: Míka 

Schválil: Staša 

 

Tato verze zápisu bude předložena senátu ke schválení na zasedání plánovaném na  9. listopadu 2023. 


